
 
Český rybářský svaz, z.s., 
Územní svaz pro Severní Moravu a Slezsko 
Jahnova 14 
709 00 Ostrava - Mariánské Hory 

č.j. : PO-236/24 

Všem MO ČRS 
členům VÚS ČRS 
členům ÚDK ČRS předsedům odborů a komisí VÚS ČRS 
RADA ČRS Praha 

Z Á P I S 
Z JEDNÁNÍ ÚZEMNÍ KONFERENCE ÚS ČRS PRO SEVERNÍ MORAVU A SLEZSKO 

ZE DNE 1. června 2024 

Přítomni: dle prezenční listiny 
Omluveni: delegát MO ČRS Hranice, Zlaté Hory 
Nepřítomni: delegát MO ČRS Milenov, Olšovec, Studénka, Tísek, Pustějov 

1. Zahájení 
Předseda ČRS územního svazu pro Severní Moravu a Slezsko (ÚS SMaS)  Mgr. Radomír Bednář v souladu 
se Stanovami ČRS a plánem práce územního svazu zahájil územní konferenci, přivítal všechny přítomné 
delegáty, členy územního výboru, členy územní dozorčí komise. Přivítal také hosty a to předsedu ČRS 
pana PhDr. Mgr. Ing. Karla Macha Msc. MBA a dále Bc. Tomáše Kočicu, manažera systému RIS. 
 
Konstatoval, že konference byla řádně svolána písemnou pozvánkou, ke které byly připojeny materiály 
– grafy – konference, kalkulace ceny povolenky na rok 2025, rozdělení hospodářského výsledku za r. 
2023 a rozpočet na r. 2024, Statutu hospodaření – změna od 2024, výpis účtu FRR za rok 2023, stavy 
fondů k 31.12.2023. 
 
Řízením územní konference byl pověřen člen výboru územního svazu MVDr. Marek Odložilík. 
 
2. Schválení pořadu jednání, jednacího řádu. 
MVDr. Odložilík přednesl body programu konference: 
1. Zahájení. 
2. Schválení pořadu jednání, jednacího řádu. 
3. Volba prac. předsednictva, komisí mandátové a návrhové. 
4. Kontrola plnění usnesení z minulé konference. 
5. Zpráva mandátové komise. 
6. Schválení plánu práce ÚS ČRS na r. 2024. 
7. Zpráva o činnosti ÚS ČRS za r. 2023. 
8. Čerpání Fondu rozvoje revírů (FRR) za období od poslední konference. 
9. Zpráva o výsledcích hospodaření za uplynulé období 
10. Projednání a schválení rozdělení hospodářského výsledku 2023 
11. Aktualizace Statutu hospodaření. 
12. Zpráva ÚDK ČRS za r. 2023. 
13. Ceny územních povolenek na rok 2025. 
14. Projednání a schválení BPVRP pro rok 2025. 
15. Diskuze, různé. 
16. Usnesení, závěr. 
 



Nebyl vznesen žádný požadavek na doplnění programu jednání. Jednací řád územní konference obdrželi 
delegáti na místě. 
Poté bylo hlasováno o programu jednání a jednacím řádu územní konference. 
Výsledky hlasování: 62 pro – 0 proti – 0 se zdrželo.  
Do usnesení – body pořadu jednání a jednací řád byly schváleny 62 hlasy, tj nadpoloviční většinou 
přítomných delegátů.  
 
3. Volba pracovního předsednictva a komisí. 
Na návrh předsedajícího územní konference MVDr. Marka Odložilíka byli navrženi:  

- Do pracovního předsednictva: pp. Radomír Bednář, Rostislav Trybuček, Kamil Drobek, Marek 
Odložilík, Jan Hloušek 

- Do mandátové komise: Petr Machala, Jiří Širuček, delegáty byl navržen Roman Uherek 
- Do návrhové komise: Jaroslav Škrobánek, Václav Sklenář, delegáty byl navržen Petr Kubala. 

Poté bylo hlasováno o složení pracovního předsednictva, komisi mandátové a návrhové. 
Výsledky hlasování: 62 pro – 0 proti – 0 se zdrželo.  
Do usnesení – pracovní předsednictvo, komise mandátová a návrhová byly schváleny 62 hlasy, tj 
nadpoloviční většinou přítomných delegátů.  
 
4. Kontrola plnění usnesení z minulé konference. 
- VÚS ČRS zpracovat na základě výše přijatých usnesení Soupis revírů a BPVRP s platností od 1.1.2024 

- splněno 
- Předsedovi VÚS projednat s MZe ČR zvýšení dotace „na Bečvu“ na původně slíbenou výši – splněno 
- Jednateli VÚS projednat s vlastníky revíru Olše 2A (Větrov) možnost odkupu revíru do majetku ÚS 

- splněno 
- Našim zástupcům v Radě ČRS iniciovat jednání vedení ČRS s MZe ČR o „jednodušším“ prodeji 

pronajatých rybníků do majetku MO – splněno. 
 

5. Zpráva mandátové komise. 
Pan Petr Machala, předseda mandátové komise uvedl, že na základě prezence účastníků územní 
konference, ČRS Územního svazu pro Severní Moravu a Slezsko, z. s., bylo po kontrole prezenčních listin 
přítomno 53 delegátů z MO a 11 členů výboru územního svazu s právem hlasovacím, což je 90,1 % z 
celkového počtu 71 pozvaných delegátů s právem hlasovacím. Dále bylo přítomno 5 členů dozorčí 
komise s hlasem poradním. 
Konference byla tedy v plném rozsahu usnášeníschopná. 
 
6. Schválení plánu práce VÚS na r. 2024. 
Písemné znění plánu práce VÚS obdržely všechny MO ČRS elektronickou cestou. 
K plánu práce VÚS na rok 2024 nebyly vzneseny žádné dotazy a připomínky.   
 
Poté bylo hlasováno o plánu práce VÚS na rok 2024. 
Výsledky hlasování: 62 pro – 0 proti – 0 se zdrželo.  
Do usnesení – plán práce VÚS na rok 2024 byl schválen 62 hlasy, tj nadpoloviční většinou přítomných 
delegátů.  
 
7. Zpráva o činnosti za r. 2023 
Slova se ujali jednatel ÚS Ing. Rostislav Trybuček a předseda ÚS Mgr. Radomír Bednář, kteří dle 
zobrazované prezentace z jednotlivých oblastí okomentovali činnosti územního svazu v roce 2023. 
Delegáty územní konference mimo jiné seznámili s/se: 

- personálními změnami na sekretariátu ÚS 

- rekonstrukcí a vybudováním 4 apartmánů na školicím středisku v Roudně 

- složením VÚS 



- certifikací lodí v námi provozované půjčovně loděk na Roudně 

- stabilizací havarijního stavu nádrže v Návsí 

- stavem převáděného revíru Bartovice - Hrázka do majetku územního svazu 

- odkoupením rybochovu v Libhošti a jeho následné opravě 

- pasportizací rybníku v Domašově nad Bystřicí, který je v majetku územního svazu 

- pořízením multifunkčního vozidla pro rozvoz ryb a výkonné multifunkční sekačky/traktoru 

KUBOTA 

- jednáním o nájmech revírů, vyhodnocení statistiky úlovků a počtu docházek 

- novelou vyhlášky č. 197/2004 Sb. – přívlač na pstruhových revírech do 30.11. 

- činností příkazce – zpracováno 255 oznámení členů rybářské stráže 

- účastí členů výboru územního svazu na členských schůzích MO 

- rozesláním metodického pokynu v souvislosti se změnami v odměňování na DPČ a DPP 

- zhodnocením volných peněžních prostředků formou revolvingových a termínovaných vkladů 

- stavem členské základny v roce 2023 

- činností hospodářského odboru územního svazu a s jeho složením 

- informacemi o vývoji vysazování ryb a o  úlovcích na revírech územního svazu 

- informacemi o vývoji a výši nájemného a pachtovného za revíry 

- činností rybářské stráže na revírech 

- a dalšími informacemi. 

 

Zprávy z odborů ÚS 
- Odbor mládeže - úspěchy  - činnost okomentoval Ing. Drobek 
- Odbor rybolovné techniky – dosažené úspěchy odprezentoval Ing. Drobek 
- Odbor LRU přívlač  - činnost okomentoval Ing. S. Pernický. 
- Odbory LRU muška, plavaná - činnost okomentoval MVDr. Odložilík 
- Odbor Method feeder - činnost okomentoval MVDr. Odložilík. 

Poté bylo hlasováno o zprávě o činnosti za rok 2023. 
Výsledky hlasování: 62 pro – 0 proti – 0 se zdrželo.  
Do usnesení – zpráva o činnosti za rok 2023 byla schválen 62 hlasy, tj nadpoloviční většinou přítomných 
delegátů.  

 

8. Čerpání FRR za období od poslední konference 
Ekonom Ing. Drobek vysvětlil příjmovou i výdajovou stránku fondu, přítomní měli možnost jeho 
komentář srovnávat s vizuální projekcí. K danému tématu nebyly vzneseny připomínky. 

9. Zpráva o výsledcích hospodaření za uplynulé období  
Byla zaslána delegátům na MO. Ekonom ÚS Ing. Kamil Drobek okomentoval zpracovanou účetní 
závěrku. Připomenul, že účetní závěrka ÚS a rozpočet ÚS je schvalován výborem ÚS. 
 
10. Projednání a schválení rozdělení hospodářského výsledku 2023 
Materiál byl zaslán delegátům na MO. Ekonom ÚS Ing. Kamil Drobek okomentoval hospodářský 
výsledek a návrh na jeho rozdělení. 

Poté bylo hlasováno o rozdělení hospodářského výsledku za 2023. 
Výsledky hlasování: 62 pro – 0 proti – 0 se zdrželo.  
Do usnesení – rozdělení hospodářského výsledku za rok 2023 bylo schváleno 62 hlasy, tj nadpoloviční 
většinou přítomných delegátů.  
 

 



11. Aktualizace Statutu hospodaření 
Na MO byly zaslány navrhované změny Statutu hospodaření, které okomentoval Ing. Drobek. Diskuze 
byla k navrhovanému bodu, který řeší odměny za prodej územních, celosvazových a celorepublikových 
povolenek a povolenek na revíry MRS. Návrh byl, že MO obdrží od ÚS odměnu dle usnesení VÚS. 
Delegáti vyjadřovali obavu, že budou za prodej povolenky dostávat menší částku, než v současnosti. 
Tato obava byla delegátům vyvrácena. Delegát MO Velká Bystřice navrhl, aby odměna za prodej 
povolenky byla místo pevné částky stanovena procentuálně z ceny prodané povolenky. 
 
O tomto  protinávrhu bylo hlasováno.  
Hlasování 25 pro – 33 proti – 4 se zdrželi. Do usnesení – protinávrh nebyl přijat, hlasovalo pro něj  25 
delegátů, tedy méně než polovina přítomných delegátů.  
 
Poté bylo hlasováno o předložené aktualizaci Statutu hospodaření. 
Výsledky hlasování: 58 pro – 1 proti – 3 se zdrželi.  
Do usnesení – aktualizace Statutu hospodaření byla schválena 58 hlasy, tj nadpoloviční většinou 
přítomných delegátů.  
 
12. Zpráva o činnosti Dozorčí komise. 
Předseda dozorčí komise (ÚDK) p. Čilipka vyjmenoval oblasti, jimiž se po celé funkční období komise 
zabývala. Rozpočtová kázeň a celkové účetnictví územního svazu, kontrola činností jednotlivých odborů 
a komisí, kontrola plnění zarybňovacích plánů, fakturací násad. Samozřejmostí vyplývající ze Stanov je 
účast zástupce DK na jednáních výboru ÚS. Předseda ÚDK zkonstatoval, že od poslední územní 
konference nezaznamenala žádných významnějších pochybení. 

Poté se přihlásil delegát MO ČRS Frýdek Místek II Casting a zeptal se předsedy ÚDK proč nečinili žádné 
kroky ve vztahu ke kontrole této MO i když byly upozorněni na nesrovnalosti v hospodaření a činnosti 
v této MO. Předseda ÚDK odpověděl, že oznámení prověřovala Policie ČR a ÚDK neměla podklady 
k prověřování činnosti. S touto odpovědí se delegát MO ČRS Frýdek Místek II Casting nespokojil a uvedl, 
že podle jeho názoru ÚDK nekonala a výsledkem byla situace v MO ČRS Frýdek Místek II Casting před 
změnou vedení MO v loňském roce. Na to předseda ÚDK uvedl, že k tomu nemá co říct. 

13. Ceny územního povolenek na r. 2025 
Ekonom Ing. Drobek připravil kalkulaci cen územních povolenek na rok 2025, která byla promítána na 
zobrazovací zařízení v sále, a okomentoval ji. Byly navrženy ceny roční mimopstruhové územní 
povolenky 2.200,-kč a roční územní pstruhové 2.700,-kč. 
 
Poté bylo hlasováno o cenách územních povolenek na rok 2025. 
Výsledky hlasování: 58 pro – 2 proti – 2 se zdrželi.  
Do usnesení – ceny povolenek na rok 2025, roční mimopstruhová územní povolenka 2.200,-kč a roční 
územní pstruhová povolenka 2.700,-kč, byly schváleny 58 hlasy, tj nadpoloviční většinou přítomných 
delegátů.  
 
14. Projednání a schválení BPVRP pro rok 2025. 
Navrhovanými změnami pro úpravu BPVRP pro rok 2025 byly: 
- v MP a P revírech si lovící smí v jeden den ponechat 3 ks lososovitých ryb. Jejich ponecháním 
končí denní lov. 
 
Poté bylo hlasováno o navržené úpravě BPVRP na rok 2025. 
Výsledky hlasování: 54 pro – 2 proti – 6 se zdrželo.  
Do usnesení – přijato rozhodnutí na MP i P revírech ponecháním 3ks lososovitých ryb končí denní lov, 
které bylo schváleno 54 hlasy, tj. nadpoloviční většinou přítomných delegátů.  
 



- v MP revírech při lovu dravců na nástražní rybku je možné použít tzv. pomocného prutu. 
 
Poté bylo hlasováno o navržené úpravě BPVRP na rok 2025. 
Výsledky hlasování: 54 pro – 2 proti – 6 se zdrželo.  
Do usnesení – rozhodnutím přijato použití tzv. pomocného prutu při lovu na rybku na MP revírech, 
které bylo schváleno 54 hlasy, tj. nadpoloviční většinou přítomných delegátů.  
 
- zrušit bod č. 12, BPVRP pro r. 2024 - přivlastněný úlovek zapsaný v povolence je  lovící povinen 
uchovat ve stavu, který umožňuje ověřit skutečnou délku (pokud je stanovena) a to do ukončení lovu. 
 
Poté bylo hlasováno o navržené úpravě BPVRP na rok 2025. 
Výsledky hlasování: 54 pro – 2 proti – 6 se zdrželo.  
Do usnesení – rozhodnutím je schváleno zrušení bodu č. 12 BPVRP, které bylo schváleno 54 hlasy, tj. 
nadpoloviční většinou přítomných delegátů.  
 
- na pstruhových revírech ČRS ÚS SMaS zákaz lovu přívlačí od 1. 9. do 30. 11.  
 
Poté bylo hlasováno o navržené úpravě BPVRP na rok 2025. 
Výsledky hlasování: 54 pro – 2 proti – 6 se zdrželi.  
Do usnesení – rozhodnutím je schválen zákaz lovu přívlačí na P revírech ÚS SMaS od 1. 9. do 30. 11, 
který byl schválen 54 hlasy, tj. nadpoloviční většinou přítomných delegátů.  

Dále delegáti navrhli, aby byli BPVRP doplněny o ustanovení: 

- na MP revírech zvýšení míry okouna říčního na 25 cm a horní míry okouna říčního na 40 cm. 
 

Poté bylo hlasováno o navržené úpravě BPVRP na rok 2025. 
Výsledky hlasování: 4 pro – 41 proti – 13 se zdrželo.  
Do usnesení – neschválen  návrh na zvýšení míry okouna říčního na 25 cm a horní míry okouna říčního 
na 40 cm, hlasovali pro něj  4 delegáti, tedy méně než polovina přítomných delegátů.  

- na MP revírech do 5 ha omezit úlovek štiky, candáta a okouna na 2 ks týdně. 

Poté bylo hlasováno o navržené úpravě BPVRP na rok 2025. 
Výsledky hlasování: 5 pro – 40 proti – 9 se zdrželo.  
Do usnesení – neschválen  návrh aby na  MP revírech do 5 ha byl omezen úlovek štiky, candáta a okouna 
na 2 ks týdně. Hlasovalo pro něj  5 delegátů, tedy méně než polovina přítomných delegátů.  

- zrušení režimu CHaP u revírů Bečva 4, 5, 6, 7. Nehlasováno, bude řešeno v rámci popisu 
revíru. 
 

- při lovu přívlačí  na P revírech používat jen nástrahy s jednoháčkem bez protihrotu nebo se 
zamáčknutým protihrotem. 

Poté bylo hlasováno o navržené úpravě BPVRP na rok 2025. 
Výsledky hlasování: 32 pro – 18 proti – 11 se zdrželo.  
Do usnesení – rozhodnutím je schváleno při lovu přívlačí  na P revírech používat jen nástrahy s 
jednoháčkem bez protihrotu nebo se zamáčknutým protihrotem.  Hlasovalo pro něj  32 delegátů, tj. 
nadpoloviční většina než polovina přítomných delegátů. 
 



15. Diskuze: 
 
Na počátku diskuze  vystoupil předseda  ČRS Dr. Mach – poděkoval zástupcům ÚS a také MO za přístup 
při zavádění informačního systému RIS do provozu. Informoval delegáty o zamýšlených e-povolenkách 
s možností volby e-povolenka nebo papírová. Podal informace k uvažovaným jednotným celosvazovým 
pstruhovým a mimopstruhovým povolenkám. Uvedl, že ukončil projednávání jednotné výše brigády. 
Důvodem je nedohoda jednotlivých územních svazů. K novele vyhl. 197/2024 uvedl, že bylo dosaženo 
maximum možného. 
 
Bc. Kočica se ve svém diskuzním příspěvku věnoval systému RIS. Informoval delegáty, že 1.6 byl spuštěn 
RIS pro řadové rybáře. Dále vyzval MO k aktualizaci dat k MO. Informoval o dalším postupu v nasazování 
funkcionalit systému RIS. 
 
Dále diskuze dle bodů: 
 
1. Jednatel ÚS Ing. Trybuček okomentoval zobrazenou prezentaci návrhu na vynětí revíru Opava 2C 
z územního, CS a CR rybolovu, včetně ekonomické rozvahy, na základě které podal návrh na vynětí 
revíru Opava 2C od 1.1.2025 z územního, celosvazového a celorepublikového rybolovu. 
Po rozsáhlé diskuzi podal delegát MO Hlučín protinávrh, aby rozhodování o vynětí revíru Opava 2C bylo 
odloženo o jeden rok na příští územní konferenci.  
Poté bylo o protinávrhu hlasováno. 
Výsledky hlasování: 1 pro – 30 proti – 25 se zdrželo.  
Do usnesení – neschválen  protinávrh na odložení projednání vynětí revíru Opava 2C územního, 
celosvazového a celorepublikového rybolovu o jeden rok na příští územní konferenci. Pro protinávrh 
hlasoval 1 delegát, tedy méně než polovina přítomných delegátů.  
 
Delegát MO Kravaře navrhl, aby revír Opava 2C nebyl vyňat s územního, celosvazového a 
celorepublikového rybolovu. 
Poté bylo o protinávrhu hlasováno. 
Výsledky hlasování: 1 pro – 30 proti – 25 se zdrželo.  
Do usnesení – neschválen  protinávrh aby revír Opava 2C nebyl vyňat s územního, celosvazového a 
celorepublikového rybolovu. Pro protinávrh hlasoval 1 delegát, tedy méně než polovina přítomných 
delegátů.  
 
Dr. Mach, předseda ČRS se jako host územní konference vyjádřil k projednávanému bodu a k 
nevymahatelnosti některých ustanovení BPVRP prostřednictvím rybářské stráže. Chápe a podporuje 
opatření, které bylo navrženo. Taky okomentoval možnost „nevydat povolenku přestupcům“, jelikož 
dle Jednacího řádu ČRS na vydání povolenky není právní nárok. Použití tohoto ustanovení považuje za 
legitimní, restriktivní opatření. 
 
Poté bylo hlasováno o návrhu na vynětí revíru Opava 2C z územního, celosvazového a 
celorepublikového rybolovu od 1.1.2025. 
Výsledky hlasování: 32 pro – 8 proti – 16 se zdrželo.  
Do usnesení – rozhodnutím je schváleno vynětí revíru Opava 2C z územního, celosvazového a 
celorepublikového rybolovu od 1.1.2025.  Hlasovalo pro něj  32 delegátů, tj. více než nadpoloviční 
většina přítomných delegátů. 
 
2. p. Majer, MO ČRS Přerov  
- Okomentoval návrh zaslaný všem MO emailem a navrhl, aby zástupci územního svazu v Radě ČRS 
inicializovali vytvoření petice na obranu našich vod proti rybožravým predátorům. 
 
Poté bylo hlasováno o návrhu MO ČRS Přerov – petice proti rybožravým predátorům. 



Výsledky hlasování: 44 pro – 0 proti – 1 se zdržel.  
Do usnesení – zástupci ÚS  SMaS v republikové radě ČRS iniciovat petici proti rybožravým predátorům 
Hlasovalo pro něj  44 delegátů, tedy více než nadpoloviční většina přítomných delegátů. 
 
3. p. Lavička, MO ČRS Domašov nad Bystřicí 
- kritizoval spuštění RISu, nepřipravenost místních organizací, slabé reakce na dotazy v podpoře 
(helpdesk)  
- na dotazy reagoval Bc. Kočica.  
 
4. P. Hermann, MO ČRS Brodek u Přerova 
- Na dotaz bylo zodpovězeno v předchozím projevu předsedy Dr. Machem 
 
5. p. Janíček, MO ČRS Bruntál 
- Informoval o zprávách kolem revíru u Bruntálu. Řeší spolu s jednatelem R. Trybučkem 
 
6. p. Konvička, MO ČRS Příbor 
- Vyzývá MO ČRS k aktivitám v oblasti chovu nedostatkových druhů ryb.  
 
7. p. Kostelný, MO ČRS Val. Meziříčí  
- se dotazoval na možnost použití nástražních rybiček, pokud jsou prokazatelně s veterinárním 

certifikátem. Pan P. Machala odpověděl, že ano, pokud jste schopen předložit doklad o koupi.  
 
8. p. Martínek, MO ČRS Karviná  
- přihláška s dotazem bude doručena na H. O. ÚS SMaS. 

 

9. p. Majer, MO ČRS FM I. 
- přihláška s dotazem bude doručena na H. O. ÚS SMaS. 

 

10. P. Mika, MO ČRS Lučina 
- na dotaz ohledně sjednocení brigád. Tento dotaz byl zodpovězen v předchozím proslovu předsedy 

Rep. Rady  Dr. Macha. 
 
 

16. Usnesení, závěr. 
Předseda návrhové komise Václav Sklenář předložil ke schválení návrh usnesení. 

Poté bylo hlasováno o předloženém návrhu usnesení. 
Výsledky hlasování: 44 pro – 0 proti – 1 se zdržel.  
Do usnesení – přijato usnesení územní konference ČRS územního svazu pro Severní Moravu a Slezsko 
konané dne 1. 6. 2024 v Ostravě - Porubě. Hlasovalo pro něj  44 delegátů, tedy více než nadpoloviční 
většina přítomných delegátů. 
 
Zapsal: Ing. Rostislav Trybuček, Bc. Pavel Němec 

 Ověřil: Mgr. Radomír Bednář, Petr Machala 

Přílohy : 
 
Prezentace činnosti územního svazu promítaná a komentována na územní konferenci 1.6.2024  
Statut hospodaření platný od 1.1.2025 
Usnesení územní konference ČRS územního svazu pro Severní Moravu a Slezsko konané dne 1. 6. 2024 
v Ostravě - Porubě. 



 
 


